
Platones pagasta iedzīvotāju padomes sēde 

Protokols nr. 4 

 

Sēdes norises laiks: 18.02.2025 plkst.18.00 

Norises vieta: Ausekļa iela 24, Lielvircava, Platones pagasts, Jelgavas novads 

Sēdes veids: atklātā sēde 

Sēdi atklāj plkst. 18.00 

Sēdes darba kārtība: 

1. Platones pagasta iedzīvotāju padomes atskaite par padarīto; 

2. Platones pagasta iedzīvotāju padomes viedokļa noskaidrošana par kultūras dzīves 

organizēšanas iespējām Platones pagastā; 

3. Dažādi jautājumi. 

 

Sēdi vada Platones pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Kaspars Antīpins 

 

Sēdi protokolē Platones pagasta iedzīvotāju padomes sekretāre Linda Zalāne 

 

Sanāksmē piedalās: 

 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes (turpmāk tekstā – Iedzīvotāju padome) dalībnieki: 

Kaspars Antīpins, Kaspars Lagzdiņš, Toms Āboliņš, Linda Zalāne, Inese Gaile – Karlsone, 

Vitolds Kučins 

Platones pagasta iedzīvotāji Daina Ručevska, Zigmārs Ziemelis, Una Āboliņa, Vladislavs 

Pogožeļskis, Ineta Ozoliņa, Roberts Grīnbergs, Roberts Indrikovs, Rita Čerepko, Zita Vangale, 

Andris Tauriņš, Andris Ručevskis, Dace Leimane, Janīna Petrika, Rasma Krauze, Marta 

Andriksone, Alla Aveniece, Aina Bralkovska, Jāzeps Ošs, Staņislavs Verpakovskis, Andris 

Marcinkēvičs, Arnis Kampāns, Māra Ziemele, Dace Gavene, Eva Fišere, Vizma Eliņa, Andis 

Āboliņš, Inese Āboliņa, Zane Rudzīte, Mārtiņš P., Eduards Čerepko 

Platones pagasta pārvaldes vadītāja Viktorija Zāģere, Jelgavas novada izpilddirektores 

vietnieks Ingus Zālītis, Kultūras pārvaldes vadītājas vietniece Sandra Kravale 

Jelgavas novada domes deputāti Oskars Cīrulis, Madars Lasmanis 

 

Sanāksmes laikā izskatīti jautājumi: 

1. Par Platones pagasta iedzīvotāju padomes atskaite par padarīto 

Sēdes dalībnieki tiek iepazīstināti ar Platones pagasta iedzīvotāju padomes rakstītajiem 

iesniegumiem pašvaldībai un saņemtajām atbildēm, kā arī lēmumprojektiem, kas tika 

gatavoti uz Jelgavas novada domi un to virzību. 

 

2. Platones pagasta iedzīvotāju padomes viedokļa noskaidrošana par kultūras dzīves 

organizēšanas iespējām Platones pagastā; 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs Kaspars Antīpins turpmāko sēdes 

vadīšanu nodod Lindai Zalānei, jo jautājumā par Lielvircavas kultūras namu pārstāv 

uzņēmumu Lielvircava Agro SIA. 

2.1. Platones pagasta kultūras darba vadītāja Rasma Krauze iepazīstina klātesošos ar 

šī brīža esošo situāciju, kolektīviem, notikušajiem pasākumiem un iespējām Platones 

pagasta Lielvircavas kultūras namā. 



2.2. Lielvircava Agro SIA pārstāvis Kaspars Antīpins iepazīstināja klātesošos ar esošās 

situācijas virzību no uzņēmuma puses: 

• Vērtējuma ziņojums, uz kā pamata tika noslēgts esošais nomas līgums;  

• Izmaksu sadaļa (kopējās izmaksas uz m2 mēnesī); 

• Līdzšinējā komunikācija Lielvircavas kultūras nama jautājumā ar Jelgavas 

novada pašvaldību; 

• Uz šo brīdi aktuālā situācija. 

2.3. Platones pagasta iedzīvotāju padomes pārstāve Linda Zalāne iepazīstina ar 

paveikto:  

2.3.1.  klātienē apsekots Lielvircavas kultūras nams, kurā notiek kolektīvu 

mēģinājumi, notiek dažāda veida kultūras pasākumi, darbojas bibliotēka un 

jauniešu centrs, kā arī ir ierīkots sociālā darbinieka kabinets. Visas telpas tiek 

izmantotas un tajās notiek darbība dažādās aktivitātēs.  

2.3.2. Padome apsekoja iespējamās alternatīvās telpas citās pašvaldībai piederošajās 

ēkās Platones pagastā 

• Lielvircavas muiža – ir noslēgts līgums par deponējuma izvietošanu muižas 

telpās, lai nodrošinātu atbilstošus apstākļus deponējumam, lielākā daļa no 

telpām nav izmantojama  esošās kultūras dzīves nodrošināšanai. Nebija 

iespējams apsekot daļu no telpām, jo šobrīd tās tiek izmantotas Platones pagasta 

saimnieciskajām vajadzībām. Un šīs telpas tika norādītas kā iespējamā 

alternatīva bibliotēkas vai citu pašvaldības funkciju nodrošināšanai. Bet, lai šīs 

telpas varētu izmantot jebkādu citu funkciju nodrošināšanai, ir jāparedz lieli 

finansiāli ieguldījumi, lai telpas atbilstu prasībām. 

• Vircavas pamatskolas Lielvircavas filiāle – šobrīd visas telpas šajā ēkā tiek 

aktīvi izmantotas, jo šeit darbojas pirmsskolas izglītības iestāde, privātā 

pamatskola Pats, Jaunsargi, sporta zālē notiek beisbola komandas treniņi.  

• Vircavas pamatskolas Platones filiāle – skolā ir aptuveni 160 skolnieki, un telpu 

trūkums ir pašai skolai savu funkciju nodrošināšanai. Jūnijā ir plānots skolas 

remonts un kabinetu iekārtošana, kas nozīmē, ka provizoriski vismaz 4 mēnešus 

tiek plānoti remontdarbi un ir jādomā par pilnvērtīgu skolas funkciju 

nodrošināšanu. Ņemot vērā visu iepriekš minēto, šīs telpas nav iespējams 

izmantot ne šobrīd, ne arī pēc remonta pabeigšanas. 

2.4. Pārējo sapulces dalībnieku viedoklis: 

• Madars Lasmanis – alternatīvu variantu kultūras dzīves organizēšanai nav. 

Platones pagastam ir vajadzīga kultūras dzīve. Ja kādam ir iebildumi, lai runā 

tagad vai klusē un beidz nomelnot.  

• Vitolds Kučins – norāda, ka sapulcē netiek runāts par Platoni, sapulcē ir 

praktiski viens, kas aizstāv Platones centru, Lielvircavas skolas 2.stāvu varēja 

izmantot nevis privātskolai (privātais sektors), bet izmantot kultūras nama 

vajadzībām, nav informēts cik kultūras nams ir novērtēts naudiskā izteiksmē, 

jāizvērtē cik noslogots ir kultūras nams (cik kolektīvi, cik stundas), cik 

dalībnieki no Platones apmeklē un cik vietējie no Lielvircavas, salīdzināt šos 

datus procentuāli, grāmatvediski tas viss ir jāaprēķina. Arī šeit sapulcē cik ir 

iedzīvotāji no Platones, var saskaitīt uz vienas rokas pirkstiem 

• Ingus Zālītis – ar domes lēmumu ieradies atrisināt radušos situāciju, nevēlas 

situāciju pasliktināt, izveidojis darba grupu Kultūras nama jautājuma 

sakārtošanai (darba grupā ietilpst kultūras pārstāvji, pagasta pārvaldes vadītāja, 

finansisti, juristi), lai atrisinātu šo radušos situāciju juridiski korekti, lai apkārt 

neparādās nepatiesa informācija par rēķiniem un apmaksām. Liels paldies arī 

Platones pagasta iedzīvotājiem, kas ir pretīmnākoši, zin uz kādām vērtībām ir 



jāpastāv. Jāatzīmē, ka Jūsu iedzīvotāju padome ir gana jaudīga, pozitīvi 

noskaņota, visus jautājumus mēģinājusi atrisināt lai uzlabotu pagastā dzīvi. 

Gatavs atbildēt arī uz papildus jautājumiem – dažādi saimnieciskie jautājumi 

un sāpes.  

• Jāzeps Ošs jautā vai ir iespējams kadastrāli sadalīt kultūras namu. 

 

3. Dažādi jautājumi 

3.1. Jāzeps Ošs - jautājums par meliorāciju problēmu (iesniegumā vainotas 2 notekas, 

iespējams vajag pārrakt ceļu, lai vienreiz sakārtotu šo jautājumu un novadītu lieko 

ūdeni); 

3.2. Zitas Vangales jautājums – Lielvircavas pārsūknēšanas stacijas (attīrīšanas stacija) 

tehniskais stāvoklis, gandrīz uz sabrukšanas robežas, vai tiks veikti remontdarbi, 

avārijas gadījumā Lielvircavas ciemā radīsies lielas problēmas. Rakstīts epasts, bet 

situācija nemainās, iedzīvotāju padome iesaistīsies un palīdzēs tehniski šo jautājumu 

sakārtot. I.Zālīts solīja jautājumu nodot JNKU un apsekot objektu tuvāko 2 nedēļu 

laikā. 

3.3. Andris Tauriņš – meliorācijas un drenāžas jautājumi ir jāsakārto, Lielvircavas ciemā 

iebraucot jānojauc grausts, stāv vairāk kā 5 gadus (t.i. privātīpašums Ausekļa ielā 11), 

lai liek lielāku nodokli vai brīdinājumu. I.Zālīts solīja nodot šo jautājumu būvvaldei. 

3.4. Platones pagasta pārvaldes vadītāja – komentē jautājumu par attīrīšanas staciju (ir 

bijis projekts, bet finansējuma trūkuma dēļ, nav realizēts). Nepļautā zāle, kas pieder 

pašvaldībai turpmāk tiks sakopti šie zemes gabali no pārvaldes puses. 

3.5. Platones pagasta iedzīvotāju padome, apsekojojot Lielvircavas muižu, uzzināja vērtīgu 

informāciju par Lielvircavas muižas uzturēšanas iespējām, ar kurām visus klātesošos 

lūdz iepazīstināt tūrisma pakalpojumu attīstības speciālistu Robertu Grīnbergu – muižā 

nevar pārcelt Kultūras nama visas aktivitātes, iespējams pārcelt kādu daļu, bet tās būtu 

papildus investīcijas. No Jelgava novada domes bijis piedāvājums arī Lielvircavas 

muižu slēgt un atteikt deponējumu (lauzt līgumu).Pašvaldībai ir noslēgts līgums par 

sadarbību ar Baronu P. Von Klopmanu par deponējuma uzturēšanu, šobrīd šīs saistības 

ir nodotas Baltvācu fondam, kuram ir lieli finanšu resursi. Šobrīd šis fonds Latvijā 

atjauno luteriskās baznīcas un citu mantojumu. Ja šis fonds būs pārliecināts, ka 

pašvaldība grib uzturēt šo īpašumu, tad šis fonds būtu gatavs segt apsaimniekošanas 

izmaksas Lielvircavas muižai. Bet ja fonds redzēs, ka pašvaldība vienu dienu grib, otru 

ne, tad zūd pārliecība par ilgstošu sadarbību. 

3.6. Anda Žeikara atklāto Iedzīvotāju sapulču apmeklējums. Andis Žeikars nav apmeklējis 

trīs atklātās sapulces pēc kārtas. Pamatojoties uz Jelgavas novada iedzīvotāju padomes 

nolikuma 20. Punktu, tiek rosināts izslēgt Andi Žeikaru no Platones pagasta iedzīvotāju 

padomes.  

Iedzīvotāju padome, atklāti balsojot, 6 “PAR”,  vienbalsīgi nolemj izslēgt Andi Žeikaru 

no Platones pagasta iedzīvotāju padomes.  

 

Sēde slēgta plkst. 19:45 

Nākamo sēdi plānots izsludināt pēc nepieciešamības. 

 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs   Kaspars Antīpins 

Platones pagasta iedzīvotāju padomes sekretāre     Linda Zalāne 


